
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 23 kwietnia 2024 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Świerkowa 1 

 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca  
- Wojciech Żółtowski 
- Dąbrówka Smolny 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Małgorzata Łaskarzewska 

oraz 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mariola Stecko 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Iwona 
Zalewska 
Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Artur Paterek 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Analiza i opiniowanie sprawozdania finansowego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu miasta za 2023 rok. 
4. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040, 
b. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 r., 
c. uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta 
Podkowa Leśna”, 
d. udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub artystyczne dla 
uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego przyznawania, 
e. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
f. zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 
roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.03, przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 3 członków Komisji: Bożena Majewska, Dąbrówka 
Smolny,  Alicja Rotfeld-Paczkowska) oraz stwierdziła kworum. 

 

Ad. 2) 



O godzinie 19.07 do obrad dołączył Radny Wojciech Żółtowski. Obecnych 4 członków Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 12 marca 2024 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu, protokół został przyjęty. 
 
Ad. 3) 

Przewodnicząca zadała pytanie dot. środków wydanych na transport i łączność.  
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że kwota ta dotyczy wszelkich remontów 
dróg wykonanych przez gminę. Część środków na remonty była pozyskana w ramach 
dofinansowania z Polskiego Ładu i Rządowego Programu Rozwoju Dróg.   
 
Mieszkaniec zapytał czy jakieś pozycje wprowadzone do budżetu Miasta nie zostały wykonane. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że nie została wykonana inwestycja w 
zakresie przebudowy stawu, która jest uwzględniana w budżecie od kilku lat. Nie zrealizowano 
również zadania dot. nowych systemów ogrzewania w budynkach gminnych ze względu na 
brak ofert lub zbyt wysokie oferty wykonawców. W 2023 roku nie udało się zrealizować umowy 
na wykonanie fotowoltaiki na obiektach użyteczności publicznej w związku z czym jej termin 
został przesunięty na rok obecny. 
 
Mieszkaniec zapytał czemu wystąpiło opóźnienie w realizacji umowy dot. fotowoltaiki.  
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że wykonawca miał problemy w załatwieniu 
formalności w związku z tym, że inwestycja jest wykonywana na terenie miasta objętego 
ochroną Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Procedura dot. uzyskania 
zezwoleń została przedłużona, co poskutkowało koniecznością przesunięcia realizacji tej 
inwestycji na kolejny rok. W zakresie zadania panele fotowoltaiczne mają być umieszczone na 
wybranych budynkach użyteczności publicznej:  na przychodni przy ul. Błońskiej, na budynku 
gminnym przy ul. Kościelnej oraz na budynku szkoły i TKKF przy ul. Jana Pawła II.  
 

Ad. 4) 

a)  

Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że zmiany w uchwale budżetowej w 
dochodach dotyczą subwencji ogólnej i środków na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej. 
W wydatkach wprowadzono zmiany dotyczące podwyżek dla nauczycieli oraz budowy ciągów 
pieszo-rowerowych w ramach czego wykonana zostanie wiata i stojaki na rowery przy stacji 
WKD Podkowa Leśna Wschodnia. Gminie została przekazana podwyższona subwencja 
oświatowa, lecz nie pokrywa ona kosztów związanych z przyznanymi 30% podwyżkami, w 
związku z czym wydatki na ten cel muszą być finansowane z budżetu gminy. Od lat brakujące 
środki na cele oświatowe są przesuwane w budżecie Miasta z wolnych środków. 
 



O godzinie 19.20 do obrad dołączyła Radna Małgorzata Łaskarzewska. Obecnych 5 członków 
Komisji.  
 
Mieszkaniec zapytał jakie jest zwiększenie przyznanych środków dla placówek oświatowych 
publicznych i niepublicznych.  
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że na szkoły przyznane zostały 952.000 zł, z 
czego 121.000 zł przeznaczone jest na szkołę niepubliczną KIK. Na przedszkole przyznane 
zostały 332.000 zł, z czego 55.000 zł na placówki niepubliczne. 
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska spytała jaką kwotę subwencji oświatowej otrzymało Miasto. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że  przyznana subwencja wynosi w całości 
około 12 mln, a planowane wydatki na oświatę wyniosą ok. 19,5 mln. 
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska spytała jaka będzie powierzchnia pod planowaną wiatą. 
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że we wiacie będzie powierzchnia utwardzona, a 
teren wokół zostanie taki jak teraz.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040”. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 r.”. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  

Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że ostatnia propozycja regulaminu zaakceptowana 
przez Radnych została przesłana do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 
celu weryfikacji i wydania opinii. Organ wydał opinie negatywną zobowiązując gminę do 
zmiany treści 3 zapisów regulaminu w zakresie: określenia minimalnej ilości odbioru ścieków,  
określenia formy rozliczania w okresie przejściowym taryf oraz wykorzystania w regulaminie 
zapisów, które powinny być w umowie o zaopatrzenie w wodę. Treść umów zawierana przez 
gminę z odbiorcami usług zostanie dostosowana do wymagań PGWWP.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Miasta Podkowa Leśna””. 



Wyniki głosowania: 3 za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d)  

Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w zasadach przyznawania stypendiów 
proponowana jest zmiana ograniczająca możliwość ubiegania się o stypendium jedynie 
uczniów uczęszczających do placówek oświatowych na terenie Podkowy Leśnej bez względu 
na miejsce zamieszkania. Zgodnie z wcześniejszymi zasadami stypendium z budżetu gminy 
mogło otrzymać dziecko z dowolnego miejsca zamieszkania i dowolnego miejsca nauki. 
Stypendium udzielane jest na okres 10 miesięcy w wysokości 2.000 zł-3.000 zł. Na to zadanie 
w budżecie Miasta przewidziane jest 17.000 zł rocznie. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub 
artystyczne dla uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego przyznawania”. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

e)  

Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że uchwała dotyczy służebności przesyłu dla 
działek zlokalizowanych przy ulicy Jeleniej w celu doprowadzenia światłowodu dla TowerLink 
Poland Sp. z o.o. Z tytułu służebności przedsiębiorstwo będzie musiało dokonać jednorazowej 
opłaty na rzecz gminy w wysokości 3.863 zł. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu”. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

f)  

Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że pobyt dziecka w przedszkolu do 5 godzin jest 
bezpłatny, a za kolejne godziny opieki konieczne jest uiszczenie opłaty. Minister Edukacji i  
Nauki określa maksymalną wysokość opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. We 
wcześniejszej uchwale opłata wynosiła 1,30 zł za godzinę, a obecnie proponowane jest 
zwiększenie tej kwoty do 1,44 zł za godzinę.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 



roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna”. 
Wyniki głosowania: 5 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 5) 

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że przy Galerii Podkowa był wypadek śmiertelny 
z udziałem motocyklisty. W rozmowie z dziennikarzem uzyskała informację, że do policji nie 
trafiło żadne zgłoszenie o nieprawidłowym działaniu świateł drogowych na skrzyżowaniu przy 
galerii. Zawnioskowała o podjęcie stanowiska w sprawie niebezpiecznego skrzyżowania przez 
Radę Miasta Podkowa Leśna.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że osobiście zgłaszał ten fakt kilkukrotnie na policje. 
Temat ten był również poruszany przez członków Komisji na posiedzeniach z udziałem 
policjantów oraz spotkaniach nt. bezpieczeństwa z przedstawicielami Policji.  
 
Przewodnicząca zapytała w czyim zarządzie jest to skrzyżowanie. 
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że za tą drogę odpowiada Mazowiecki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie. 
 
Ad. 6) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 20.00. 

 

Protokół sporządził Daniel Myszkowski 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

     Gospodarki i Rozwoju  
/-/ 

Bożena Majewska 

 


